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Protokół nr 50/2014 
posiedzenia Komisji Finansowo-BudŜetowej Rady Miejskiej w Suwałkach  

odbytego w dniu 22 maja 2014 r. w godz. 1530 – 1650 w sali nr 146 
Urzędu Miejskiego w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1. 

 
 
Obecni na posiedzeniu członkowie Komisji: 
 

1/ Zdzisław Przełomiec – przewodniczący Komisji, 
2/ Zdzisław Koncewicz – wiceprzewodniczący Komisji, 
3/ Zbigniew De-Mezer, 
4/ Włodzimierz Marczewski, 
5/ Tadeusz Zamaro, 
6/ Andrzej Turowski. 
 
 

Nieobecna radna Agnieszka Rzatkowska. 
 
 

W posiedzeniu udział wzięli: 
1/ Czesław Renkiewicz   − Prezydent Miasta, 
2/ Łukasz Kurzyna    – zastępca Prezydenta Miasta Suwałk,  
3/ Sławomir Sieczkowski   − naczelnik Wydz. FN, 

4/ Honorata Rudnik   − naczelnik Wydz. S, 

5/ Małgorzata Włoskowska − naczelnik Wydz. AG, 

6/ Radosław Wysocki   − naczelnik Wydz. GR, 
7/ Wiesława Kwaterska  – zastępca Dyrektora MOPS, 
8/ Wiesława Szyszko   – kierownik Działu Świadczeń Pomocy Środowiskowej  

   MOPS. 
 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
 

 Posiedzeniu przewodniczył Zdzisław Przełomiec, który powitał zebranych i nadmienił,  
Ŝe porządek posiedzenia wraz z materiałami został członkom komisji przesłany.  

 
Zdzisław Przełomiec zaproponował, wniesienie dodatkowego tematu w pkt. 5 przy 
jednoczesnym wzroście kolejnej numeracji tak, by w pkt 8 były wolne wnioski. 
  
Radni nie wnieśli uwag i przyjęli następujący porządek posiedzenia:  
 

1. Przyjęcie protokołu nr 49/2014 posiedzenia Komisji Finansowo – BudŜetowej Rady 
Miejskiej w Suwałkach z dnia 24 kwietnia 2014 r. 

2. Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2013 dla Gminy /Powiatu Miasta 
Suwałki. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego terenów połoŜonych między rzeką Czarną Hańczą a ulicą Mikołaja 
Reja w Suwałkach.   

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na nabycie 
nieruchomości. 



2 

 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przekazania środków finansowych 
Komendzie Miejskiej Policji w Suwałkach.  

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budŜecie miasta na 2014 rok. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Miasta Suwałki na lata 2014 – 2030.  

8. Wolne wnioski. 

 

Ad pkt. 1 

Przyjęcie protokołu nr 49/2014 z posiedzenia Komisji Finansowo – BudŜetowej Rady 
Miejskiej w Suwałkach z dnia 24 kwietnia 2014 r.  

 
Zdzisław Przełomiec zapytał radnych o ewentualne uwagi i wnioski do protokołu  
z poprzedniego posiedzenia Komisji Finansowo-BudŜetowej. Zebrani nie zgłosili uwag, 
wobec powyŜszego stwierdził, Ŝe protokół został przyjęty przez Komisję. Poinformował,  
Ŝe protokoły posiedzenia Komisji są do wglądu w Biurze Rady Miejskiej.  
 
 
Ad pkt . 2 
Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2013 dla Gminy /Powiatu Miasta Suwałki. 
Ocena stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Czesław Renkiewicz wygłosił słowo wstępne. Stwierdził, Ŝe materiał zawiera zestawienie 
wyników za lata 2011 – 2013 (rokiem oceny jest rok 2013) oraz prognozę na lata 2014 – 
2015.  Przeprowadzona ocena stanowi rekomendacje do planowania budŜetu na rok przyszły. 
 
Włodzimierz Marczewski zapytał o wielkość wydatków związanych z wdroŜeniem systemu 
pieczy zastępczej.  
 
 Czesław Renkiewicz odpowiedział, Ŝe został zatrudniony asystent rodziny i są wdraŜane 
rozwiązania wynikające z ustawy. Zaznaczył, Ŝe będzie prosił o wsparcie, ale trudno jest 
określić koszty, jakie trzeba będzie ponieść na to, by ustawa była od 1 stycznia 2015 r.  
w pełni realizowana. 
  
Zdzisław Przełomiec zapytał o aktywne formy zwalczania bezrobocia i zmiany w organizacji 
rynku pracy w mieście Suwałki. 
 
Czesław Renkiewicz odpowiedział, Ŝe zmiany w organizacji rynku pracy będą bliŜej znane 
po spotkaniu ze Starostą Powiatu Suwalskiego, planowanym w przyszłym tygodniu,  
w temacie m. in. zwiększenia środków z budŜetu miejskiego na prowadzenie PUP.  
Stwierdził, Ŝe do zmniejszenia bezrobocia przyczynia się rozwój inwestycji w strefie 
ekonomicznej, rozwój przedsiębiorczości oraz rozwój instrumentów ekonomicznych  
i pozaekonomicznych wspierających rozwój gospodarczy Miasta. Omówił kierunki rozwoju 
gospodarczego Miasta, jako branŜe wiodące dla Miasta wymienił: przemysł drzewno - 
meblarski, przemysł rolno - spoŜywczy oraz turystykę.  Zapowiedział, Ŝe w czerwcu będzie 
konsultowany projekt programu wspierania przedsiębiorczości na lata 201-2020.  
 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i uwag, wobec czego Ocena zasobów 
pomocy społecznej za rok 2013 dla Gminy /Powiatu Miasta Suwałki, została przyjęta.  
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Ad pkt . 3.  
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego terenów połoŜonych między rzeką Czarną Hańczą a ulicą Mikołaja Reja 
w Suwałkach.   
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Małgorzata Włoskowska zreferowała załoŜenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego terenów połoŜonych między rzeką Czarną Hańczą a ulicą Mikołaja Reja  
w Suwałkach.  

 

Tadeusz Zamaro, Zbigniew De-Mezer, Zdzisław Przełomiec oraz Czesław Renkiewicz, 
Łukasz Kurzyna i Małgorzata Włoskowska wzięli udział w dyskusji dotyczącej naruszenia 
własności prywatnej mieszkańców wskutek zakładanego poszerzenia i udroŜnienia  
ul. Reymonta oraz budowy ciągu pieszo – rowerowego wzdłuŜ rzeki, wprowadzenia 
budownictwa wielorodzinnego oraz wyŜszości interesu społecznego nad prywatnym 
Wniosków nie zgłosili.  

 
Zdzisław Przełomiec poinformował, Ŝe przejeŜdŜający ul. Reymonta zgłaszają kwestię 
uporządkowania parkowania (wyznaczenie miejsc i zakazu parkowania, mijanek, wysepek) 
oraz wykonania wycinki drzew i krzewów.  
 
Małgorzata Włoskowska odpowiedziała, Ŝeby zapewnić parkowanie, to drogę naleŜy 
poszerzyć do min. 15 m, co oznacza ingerencję we własność prywatną o kolejne 3 m. 
Tworzenie mijanek i zatok postojowych będzie rozpatrywane na etapie tworzenia projektu 
technicznego tej ulicy, który nie musi być idealnie zgodny z omawianym planem.  
 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i uwag do projektu uchwały, wobec czego 
przystąpili do głosowania. 
 
Głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały: 
za pozytywną opinią głosowało – 6 radnych,  
przeciw     – 0, 
wstrzymało się od głosu  – 0. 
 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego terenów połoŜonych między rzeką Czarną Hańczą a ulicą 
Mikołaja Reja w Suwałkach.   

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 
 
Ad pkt . 4 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na nabycie nieruchomości. 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 
 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i uwag do projektu uchwały, wobec czego 
przystąpiono do głosowania. 
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Głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały: 
za pozytywną opinią głosowało – 6 radnych,  
przeciw     – 0, 
wstrzymało się od głosu  – 0. 
 
 Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyraŜenia 
zgody na nabycie nieruchomości. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
 
Ad pkt . 5 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przekazania środków finansowych 
Komendzie Miejskiej Policji w Suwałkach.  

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 
Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i uwag do projektu uchwały, wobec czego 
przystąpiono do głosowania. 

 
Głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały: 
za pozytywną opinią głosowało – 6 radnych,  
przeciw     – 0, 
wstrzymało się od głosu  – 0. 
 
 Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przekazania 
środków finansowych Komendzie Miejskiej Policji w Suwałkach.  

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 
 
Ad pkt . 6 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budŜecie miasta na 2014 rok. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 
Sławomir Sieczkowski zreferował zmiany w budŜecie miasta na 2014 r. i zapowiedział 
wniesienie autopoprawki. 

 
Zbigniew De-Mezer poprosił o wyszczególnienie wydatków, które pojawiły się w budŜecie, 
w dz. 720- informatyka, z przeznaczeniem na zakupy inwestycyjne jednostek budŜetowych.   
Zapytał, czy został rozstrzygnięty przetarg na magazyn soli.  
 
Łukasz Kurzyna odpowiedział, Ŝe wydatki na informatykę - to zwiększenie środków  
w projekcie ”WdraŜanie usług elektronicznych dla ludności …..” realizowanym przez 
samorządy województwa podlaskiego wspólnie z Marszałkiem, gdzie Podlaski Urząd 
Marszałkowski jest liderem projektu, samorządy - partnerami projektu. Projekt zakłada 
informatyzację, dosprzętowienie, zbudowanie pełnej infrastruktury teleinformatycznej 
umoŜliwiającej świadczenie usług drogą informatyczną dla mieszkańców. Zapowiedział 
wdraŜanie elektronicznego obiegu dokumentów w urzędzie i informacji przestrzennej  
o budynkach i ulicach. Poinformował, Ŝe projekt jest realizowany od ubiegłego roku  
a wydatki, w których znaczący udział ma zakup oprogramowania, powinny być poniesione do 
końca br.  



5 

 

Odpowiedział, Ŝe przetarg na magazyn soli został rozstrzygnięty, jest juŜ wyznaczony termin 
na podpisanie umowy z wykonawcą, pozostają oszczędności ok. 50 tys. zł.    
 
Zbigniew De-Mezer stwierdził, Ŝe skoro zmian w budŜecie moŜna dokonywać poprzez 
wskazanie środków, to on prosi by, przy następnej poprawce, oszczędności z tytułu budowy 
magazynu soli, przeznaczyć na zakup zabawek w kwocie od 5 do 10 tys. zł, do kaŜdego  
z trzech placów zabaw zbudowanych w ramach inicjatywy lokalnej. 
  
Czesław Renkiewicz odpowiedział, Ŝe jeden z wniosków złoŜonych w budŜecie 
obywatelskim dotyczył ustawienia ławek przy głównych ciągach pieszych, ulicach. Projekt  
w głosowaniu nie przeszedł, ale w tej sprawie przychodzili starsi ludzie. W związku z tym,   
dla ZDiZ został zlecony zakup 15 ławek, które zostaną ustawione w miejscach wskazanych 
przez seniorów. Zapewnił, Ŝe oszczędności zostaną zagospodarowane. 
  
Zbigniew De-Mezer stwierdził, Ŝe odpowiedź Prezydenta go satysfakcjonuje.  
 
Czesław Renkiewicz poinformował o udzieleniu wsparcia finansowego dla Szpitala 
Wojewódzkiego i dla Hospicjum. 
 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków do projektu uchwały w związku  
z tym przystąpiono do głosowania. 
 
Głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały: 
za pozytywną opinią głosowało – 6 radnych,  
przeciw     – 0, 
wstrzymało się od głosu  – 0. 
 
 Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian  
w budŜecie miasta na 2014 rok.  
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 
 
Ad pkt. 7 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Miasta Suwałki na lata 2014 – 2030.  

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 
Sławomir Sieczkowski zapowiedział wniesienie autopoprawki. 

 
Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków do projektu uchwały, w związku  

z powyŜszym przystąpiono do głosowania. 
 
Głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały: 
za pozytywną opinią głosowało – 6 radnych,  
przeciw     – 0, 
wstrzymało się od głosu  – 0. 
 
 Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian  
w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Suwałki na lata 2014 – 2030.  

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
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Ad pkt. 8 
Wolne wnioski. 
 
Zdzisław Koncewicz poinformował, Ŝe w trakcie jego dyŜuru jeden z mieszkańców 
przekazał pochwały dla Komendanta StraŜy Miejskiej za interwencję przy zatorze na ul. 
Noniewicza.  
 
Zbigniew De–Mezer przekazał podziękowanie StraŜy Miejskiej za błyskawiczną 
interwencję. Dotyczyła ona śpiącego na klatce schodowej (wyszedł z więzienia), którego 
skierowano do MOPS. 
 
Zdzisław Przełomiec zapytał, czy zostanie rozpoczęta budowa ronda przy ul. 
Klonowej/RóŜanej.  
 
Czesław Renkiewicz odpowiedział, Ŝe rondo będzie budowane sposobem gospodarczym, bo 
w przetargu nie wyłoniono wykonawcy. W wakacje, budowa ronda powinna być zakończona.  
 
Tadeusz Zamaro zapytał czy wiata budowana przy planu M. Konopnickiej będzie miała 
szyby, bo mieszkańcy odczuwają ich brak, zwłaszcza w deszczowe dni. 
Poinformował, Ŝe przyjeŜdŜa dmuchawa z ZDiZ, która nie zbiera śmieci z przystanków  
a wydmuchuje je na okoliczne posesje.  
Zapytał, kiedy zostaną zakończone prace przy skrzyŜowaniu ul. Kościuszki/Dwernickiego  
i czy moŜna je przyśpieszyć. 
 
Łukasz Kurzyna odpowiedział, Ŝe na spowolnienie prac przy skrzyŜowaniu ul. 
Kościuszki/Dwernickiego wpłynęło to, Ŝe podczas rozkopu wyszły nieprzewidziane rzeczy, 
m. in. odkryto wielką studnię i stare kanały deszczowe nieujęte na mapach, kable 
niezainwentaryzowane, co skutkowało dodatkowymi pracami. Celem dostosowania do 
obecnych warunków ruchu drogowego, wymieniana jest teŜ podbudowa, bo dotychczas pod 
cienką warstwą kruszywa była glina.    
Odnosząc się do braku szyb w wiacie przy placu M. Konopnickiej, poinformował, Ŝe wiata 
będzie miała boczne szyby. Okna zostały zamówione i w ramach dodatkowych prac zostaną 
wstawione.  
 
Przewodniczący Komisji  podziękował zgromadzonym za udział i zamknął posiedzenie.  
 
 Na tym protokół zakończono.  
 
 

Przewodniczący  
Komisji Finansowo-BudŜetowej 

Rady Miejskiej w Suwałkach 
 

Zdzisław Przełomiec 
Protokół sporządziła:  
ElŜbieta Bogdan  
 
Inspektor w Biurze Rady Miejskiej  
Urzędu Miejskiego w Suwałkach  


